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1. A-agenda Algemeen
4.a. Voordracht jaarstukken 2020

Mw. Kapitein (D66) steunt de voordracht, heel comfortabel dat het afgelopen jaar sprake was van een 
robuuste financiële situatie. Nog een paar vragen en opmerkingen. Goed dat de onderbesteding van 
€ 111 miljoen in 2019 is teruggebracht tot € 47 miljoen in 2020, een hele grote verbetering. Bij de 
actuele begrotingen treden wel grote verschillen op maar opmerkelijk genoeg veel minder tussen de 
ontwerpbegroting en de realisatie. Het afgelopen jaar was er een grote onderbesteding op het 
opleidingsbudget mede door corona. Gezien de ambities voor de datastrategie zullen opleidingen 
van medewerkers op dit gebied heel nuttig zijn. Icoonprojecten living labs: in 2020 waren er 0 
projecten. Dank aan het college voor het toezenden van de geactualiseerde jaarrekening met daarin 
meer cijfers van verbonden partijen, hoewel van een aantal OD’s de cijfers ontbreken terwijl die 
vorige week wel behandeld zijn in de commissie NLG. De reden voor het ontbreken is volgens het 
college dat deze nog niet beschikbaar zijn, maar juist voor verbonden partijen moet de 
informatievoorziening in de P&C-cyclus compleet zijn, zeker als de cijfers beschikbaar zijn. 

Dhr. Hartog (VVD) sluit zich aan bij D66. Enige aanvullende opmerkingen. De accountant heeft in het 
verslag van bevindingen nogal wat opgemerkt over tekortkomingen bij ICT en dat was ook in de 
managementletter eind vorig jaar al het geval. De opmerkingen zijn niet helemaal opgevolgd. De 
accountant kijkt naar de ICT-omgeving als een platform waarop hij zijn werkzaamheden moet 
verrichten, maar als hij tekortkomingen ziet in beveiliging en processen, dan wordt hier geen 
volledig beeld van geschetst en kunnen er meer zaken ontbreken of misgaan waarover de accountant 
niet rapporteert. Heeft het college extra gelden nodig voor het waarborgen van de veiligheid van de 
systemen? Een tweede advies van de accountant is het maken van fysieke back-ups, maar dat advies 
is niet opgevolgd omdat dat volgens de organisatie een achterhaalde methode is. Graag een reactie. 

Mw. Bezaan (PVV) heeft nog een vraag over nr. 123 en het antwoord van het college over het 
tegengaan van racisme, discriminatie en het stimuleren van deelname door LHBTQ binnen de 
inclusieve sport. Er worden echter geen specifieke maatregelen genomen om antisemitisme te 
bestrijden. Graag een reactie. 

Dhr. Heijnen (CDA) geeft complimenten voor verbetering van de leesbaarheid en voor de lagere 
onderbesteding. Verwacht wordt dat de aanbevelingen van de accountant voor de ICT-omgeving 
spoedig worden uitgevoerd. 

Dhr. Zoon (PvdD) heeft vorig jaar een motie over de monitor Brede Welvaart teruggenomen, omdat de 
gedeputeerde hierop zou terugkomen, maar helaas is hierover weinig terug te lezen in de 
jaarrekening. In de provincies Limburg en Noord-Holland worden – hoewel deze absoluut niet met 
elkaar te vergelijken zijn – dezelfde onder accountants gangbare foutmarges bij afwijkingen en 
onregelmatigheden toegepast. Het is prima om eerst de onderzoeken daarnaar af te wachten, maar 
het is goed om te onderzoeken of de provincie kan leren van de situatie in Limburg om hetzelfde in 
Noord-Holland te voorkomen 



Dhr. Dulfer (GL) stelt de leesbaarheid en transparantie van de jaarstukken op prijs en data komen 
tijdig boven water. Betekent dit dat men op een aantal punten de controle kan versoepelen zodat de 
organisatie meer tijd kan besteden aan de uitvoering? De halvering van de onderbesteding – zelfs in 
het coronajaar 2020 – wordt zeer gewaardeerd. Betreft het een incidentele daling of zijn er 
aanwijzingen voor een structurele ontwikkeling? De zorgen van andere fracties over ICT worden 
gedeeld. 

Dhr. Klein (CU) is blij met de vermindering van de onderbesteding en vergroting van de leesbaarheid 
van de jaarstukken. Vanwege ambtelijke capaciteit die elders is ingezet, is een aantal zaken niet 
uitgevoerd, zoals bij de regionale economie waar capaciteit is ingezet voor de datastrategie en bij de 
OD’s was door de verhoogde inzet op het dossier Tata Steel het niet mogelijk inzet te plegen voor 
digitalisering van de vergunningverlening. Hoe wordt ervoor gezorgd dat dit volgend jaar wel goed 
gaat?

Dhr. Carton (PvdA) vindt het van belang om de ICT-zaken zo snel mogelijk in het komende jaar op 
orde te brengen. Hij sluit aan bij de vraag over de belasting van de organisatie. Komen de kaders 
voor de rechtmatigheidstoets die GS de volgende keer moeten opstellen, terug in PS? Fijn dat de 
inspanningen door het programma financiële hygiëne ertoe hebben geleid dat de onderbesteding 
terugloopt. 

Dhr. Hoogervorst (SP) is blij dat de jaarcontrole dit jaar soepel is verlopen, complimenten hiervoor. Is 
de lagere onderbesteding te danken aan efficiënter werken of aan een samenloop van 
omstandigheden? Niet alle verbonden partijen dienen hun cijfers tijdig in bij de provincie, maar het is 
belangrijk om deze wel allemaal in de jaarrekening 2020 op te nemen en niet te verschuiven naar de 
jaarrekening 2021, want dan loopt men altijd een jaar achter. De budgetten Infrastructuur worden 
steeds schraler, hoe gaan GS dit oplossen? Kan de gedeputeerde een denkrichting meegeven voor de 
discussie op korte termijn over het oplossen de problemen? 

Gedeputeerde Pels meldt dat de organisatie het afgelopen jaar veel werk heeft verzet om de grote 
opgave op orde te krijgen. De verschillen tussen de primaire begroting en de jaarrekening vallen 
mee, maar er kunnen wel grote verschillen ontstaan door de actualisatie en wijzigingen tussendoor, 
de oorzaak daarvoor was planningsoptimisme. Bij de eerste begrotingswijziging werden heel veel 
plannen meegenomen naar het nieuwe jaar maar de capaciteit is ontoereikend om deze plannen 
allemaal uit te voeren. Dit resultaat is niet incidenteel, hoewel er altijd uitzonderingen kunnen blijven 
bestaan zoals bij mobiliteit. In gesprekken met budgethouders wordt gefocust op het realiseren van 
plannen zodat de onderbesteding voorkomen wordt. Financiële hygiëne staat ook dit jaar nog op de 
agenda om er zeker van te zijn dat alle processen goed lopen en de focus en verwachtingen zijn 
ingebed in de organisatie, zodat uiteindelijk zelfs minder (incidentele) inzet nodig is. Er zijn vanwege 
corona ondanks de beleidsindicatoren nul icoonprojecten/living labs gerealiseerd in 2020  mede 
omdat capaciteit ingezet moest worden voor de overgang van de oude naar de nieuwe actieagenda. 
De cijfers van de OD’s zijn beschikbaar en zullen alsnog worden opgenomen in de jaarrekening 
2020. Het voorkomen van racisme en discriminatie geldt in zijn algemeenheid voor alle gronden 
waarom iemand wordt uitgesloten, daarom bestaat er geen specifiek beleid voor antisemitisme. 
Monitor brede welvaart in combinatie met de indicatoren: dit is een ingewikkeld proces, maar er 
wordt gewerkt aan het verzamelen van voldoende data om aan te tonen waarop de indicatoren 
gebaseerd zijn. In de begroting 2022 komt al een aantal indicatoren terug, hoewel het nog even 
duurt voordat deze ook in de jaarrekening zichtbaar zijn, dat zal wel zo zijn in de jaarrekening 2022. 



Door gebrek aan kwalitatief personeel moeten er bij de Milieudiensten keuzes gemaakt worden, 
vandaar de keuze om op Tata Steel in te zetten. Met PS zal het rechtmatigheidskader worden 
besproken. Getracht wordt om alle cijfers van verbonden partijen al in de eerste versie van de 
jaarrekening op te nemen, maar in ieder geval in de tweede versie. Als verbonden partijen niet tijdig 
hun cijfers aanleveren, dan kan hier weinig druk op worden gezet, maar hier bestaat veel aandacht 
voor. Financiën mobiliteit/infrastructuur is een belangrijke prioriteit (in deze periode de derde naast 
financiële hygiëne en onderbesteding) en vormt onderwerp van gesprek met gedeputeerde Olthof om 
ervoor te zorgen dat de mobiliteitsvraagstukken en investeringen toekomstbestendig zijn en dat 
duidelijk wordt wat de effecten zijn van de huidige agenda. Dit wordt voor PS inzichtelijk gemaakt 
zodat men daar gezamenlijk besluiten over kan nemen.  

Gedeputeerde Stigter meldt over het ICT-beheer dat de adviezen van de auditoren onderdeel 
uitmaken van de versterking van het ICT-beheer en intussen zijn alle verbeterpunten al opgepakt. 
Medio deze zomer vindt een toets plaats om zekerheid te krijgen over de aanpak. Er zijn niet meer 
middelen nodig. Continu wordt ingezet op het waarborgen van de veiligheid van de systemen door 
penetratietesten, scans en sinds kort wordt door ethische hackers gecontroleerd of de veiligheid van 
de systemen optimaal is. Er worden geen fysieke back-ups meer gemaakt, dat is niet meer van deze 
tijd, maar er vinden wel digitale back-ups plaats, standalone in the Cloud.  

Gedeputeerde Zaal antwoordt over de capaciteit van de regionale economie dat nu prioriteit is 
gegeven aan de datacenterstrategie. Het is niet zo dat zaken niet zijn uitgevoerd, maar soms wel met 
enige vertraging vanwege de prioriteitstelling. 

Tweede termijn

Dhr. Klein (CU) constateert dat het niet inzetten van de capaciteit wel tot € 1 miljoen onderbesteding 
heeft geleid, dat lijkt erop dat dingen die men zich wel voorgenomen had, toch niet zijn uitgevoerd.  

Gedeputeerde Zaal benadrukt dat ook vanwege corona een aantal zaken niet is uitgevoerd. 


